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HELVENEEN Toimikunnan kokous maanantaina 29.1.2024 klo 19:00 … 20:50

Helsingin kaupungin kirjasto Oodi.

1. Puheenjohtaja Matti Piispanen avasi kokouksen

2. Kokouksen sihteeriksi valittiin Jan Hörhammer

3. Pormestari Juhana Vartiaisen tapaaminen 11.01.2024. Kokoukseen 

osallistui Helvene toimikunnasta Matti Piispanen ja Sakari Salonen. 

Kaupungin puolelta Juhani Vartiainen sekä hänen erityisavustajansa.

1. Ennen kokousta Vartiaiselle oli lahetetty taustapaperi sekä vielä 

kokouksessa käsiteltäväksi muistio, joka tapaamisesa käytiin läpi. 

1. Hernesaaren risteilylaiturin   talvisäilytyspaikka asia. Vartiainen 

lupasi ottaa esille asian Helsingin Sataman toimitusjohtajan 

kansa. 

2. Vuosaaren, Skattanalue, kaavoitettu 0.87 ha talvipaikka alue 

veneille, Vartiaiselle ei ollut asiasta tietoa.

3. Porvoon Tolkiksen talvipaikka alueesta kokouksessa todettiin, että 

asia pitää tutkia.

4. Kokouksessa käytiin läpi Talvisäilytysraportin 5 toimenpide- 

ehdotusta, jolla talvipaikat voitaisiin pitkän päälle ratkaista.

5. Keskustelussa todettiin että kaupalliset talvipaikat ovat kalliita, 4 

… 5 000 €/talvi, kun venekerhojen järjestämät paikat ovat 

suuruusluokkaa korkeintain 1 500 €/talvi. Tuotiin myös esille, että 

veneiden talvitelakointi ja veneisiin liittyvät huoltotoimenpiteet 

ovat monelle harrastus. Todettiin myös, että veneilyn 

aiheuttamat operatiiviset kustannukset kaupungille ovat jonkun 

verran positiiviset, eli veneilijät vastaavat omista 

kustannuksistaan.

6. Vartiainen toi esille että venekerhojen maavuokrahinnat tulisi 

vastata käypää kustannustasoa. Ero nykyiseen on myös siinä että 

hinnat keskustan alueella saisivat olla korkemmat kun kaupungin 

laidoilla.

2. Keskusteltiin maavuokrasopimuksista ja erityisesti HSK joulukuussa 

2023 solmima 20 vuoden maavuokrasopimus Vattunokan 
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venesatamassa sijaitsevasta maa-alueesta (Helsingfors Segelklubb ry, 

2024-2043).

1. Tomi Henntinen (HSK) kertoi, että hinnankorotukset ovat 

huomattavia verrattuna edellisiin vuosien hintoihin ja HSK:n uudet 

vuokrahinnat vuoden 2024 alusta alkaen ovat: 

1. Rakennukset, oma käyttö: 6,9 €/m²

2. Ravintola tms.: 52,26 €/m2

3. Kenttäalue, ympärivuotinen käyttö: 2,3 €/m2

4. Kenttäalue, vain talvitelakointia: 1,16 €/m2

5. Hinnat sidottu elinkustannusindeksiin (1951 = 100, 2023 = 

2312).

2. Tässä todetaan että ravintolan maavuokra on yritystoimintaa kun 

muiden alueiden maavuokrat liittyvät aatteelisen yhdistyksen 

toimintaan.

3. Sovittiin että Jan Hörhammer on yhteydessä Ari Maunulaan 

selvitäksen hinnotteluperiaatteet, jotta Helvene sitten voi 

tiedottaa jäsenseuroille.

4. Vartiosaaren kavasuunnittelu etenee. Helven on latinut asiasta 

lausunnon joka on toimitettu kaupungille. 

(https://www.helvene.fi/lausunnot/)

5. Hernesaaren kaavasuunnittelusta Helevemne on antanut lausunnon. 

(https://www.helvene.fi/lausunnot/)

6. Purjehduskilpailujen järjestämisen edellytysten parantaminen. Tärkein 

alue on Husunkiven ja sen ympäristö. Työryhmä, jossa Pata Anderson ja 

muita HSRM henkilöistä (ja Helveneestä Tapio Koskela ja Jan 

Hörhammer) työstävät aihetta. Tarkoitus on tuoda kaupungille esille 

alueiden tärkeys ja purjehduskilpailujen taloudellinen ja mainoksellinen 

hyöty kaupungille.

1. Kruunuvuorenselän Neljänviitankarin ruopaaminen on 

yksinkertaisempi ja edullisempi toimenpide. Karikko on Helsingin 

Sataman hallinnoimalla alueella. Alustavasti on saatu myönteistä 

suhtautumista asiaan. Työ jatkuu.

https://www.helvene.fi/lausunnot/
https://www.helvene.fi/lausunnot/
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7. Yhteydenpito kaupungin poliittisen johdon ja virkamiesten kanssa 

veneilyä ja venekerhoja koskevista asioista käytiin kokouksessa 

keskustelu. Todettiin että yhteydenotot ovat tarpeen, joista seuraavat 

ovat tärkeimpiä:

1. Vapaa-ajan toimialan toimialajohtaja Juha Ahonen. 

2. Apulaispormestari Paavo Arhinmäki.

3. Ympäristötoimialan toimialajohtaja Ville Lehmuskoski.

4. Uusi kansliapäällikkö Jukka-Pekka Ujula.

5. Helsingin kunnallispoliitikot tapauskohtaisesti, liittyen 

kaavoituksen aihealueisiin.

8. Merellisen Helsingin ohjausryhmään on palkattu projektinjohtaja Vili 

Tuomisto. Ville Lehmuskoski viestitti tästä Matti Piispaselle joulukuussa. 

1. “Venepaikka-asiat tulevat alkuvuodesta Merellisen Helsingin 

ohjausryhmän käsittelyyn. Hankkeessa on aloittanut projektinjohtaja 

Vili Tuomisto, jonka kanssa sinun kannattaa käydä Helveneen asiat 

läpi, jotta ne tulevat oikein huomioon otetuiksi.”

2. Helvene (Piispanen, Hörhammer) on tavannut ja informoinnut 

Tuomistoa Helvenee asioissa. Toinen tapaaminen on suunniteltu 

maaliskuun alkuun.

9. Helveneen ja Helsingin kaupungin kulttuuri ja vapaa-ajan toimialan 

puolivuosittaisen yhteistoimintatilaisuuden ajankohta

1. Helvene ehdottaa kokouspäivämääräksi 2024 03 11. (alustava varaus).

2. Kevään Kommodorikokouksen ajankohta 2024 04 15 tai 2024 04 22 

(alustavat varaukset).

10.Kokous päättyi 20:50

Kokouspaikkana oodi oli erittäin hyvä. Paikat olivat siistit, AV laitteet 

kunnossa ja kaikilla oli helppo tulla Oodiin


